
 
 
Verzonden: donderdag 4 april 2024 15:40 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpalviljoen..nietdoen! 
 
Geachte burgemeester, wethouders en raadsleden, 
 
Ik  ben een bewoner en ondernemer uit de Oosterpoort. 
Tot mijn ontsteltenis kwam bij mij het bericht binnen dat het college de realisatie van het ,zo 
geheten Geheugenpalviljoen groen licht heeft gegeven. Het tekenen van een petitie, mede  door in 
ieder geval 1700  burgers, blijkt niet eens grond te hebben om zelfs maar vragen  over dit discutabel 
plan, aan het college te stellen.  
Dit ontwerp is volledig buiten proporties, zeker als je het Rode boekje: aanpak ringweg zuid, ontwerp 
en inrichtingsplannen er op na slaat. 
Voorkom een miskleun en een sfeerloos plantsoen en zet een streep door dit kolos! 
Luister naar de bewoners die niet op deze manier aan een weg willen worden herinnerd ! 
Laat u niet misleiden door de onrealistische plaatjes van de architect ( van kikker- tot 
vogelperspectief) ! 
Onder dit tochtig betonnen stuk ringweg  zal eerder graffiti enthousiastelingen een podium vinden 
dan samen komende  buurtbewoners  de laatste nieuwtjes uitwisselen! 
 
 
Ach en zo heeft u vast al veel meer argumenten gehoord en gelezen om van dit ontwerp af te zien. 
 Dit is een slecht plan en zeker geen kunst en wat denkt u van de betonnen drager die aan de 
oostzijde van het winschoterdiep blijft staan....Tijdens een gesprek met Kunstpunt en LA studio ( die 
beweert dat de ringweg een deel van de oosterpoort bewoners identiteit is) werd me verteld dat je 
hierbij fijn bij het water kunt zitten....Mijn broek zakte af. 
 
College kom uit uw bubbel, wees dapper, kijk goed en voel  luister wat werkelijk wenselijk is om een 
mooi plantsoen te sieren en laat u niet ringeloren door Kunstpunt , La studio en de zogenaamde 
afvaardiging van de buurt. 
 
Vriendelijke groet,  
 

 
Verzonden: donderdag 4 april 2024 15:02 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen 
 
Aan de raadsfracties en het college van B&W van de gemeente Groningen, 
 
In navolging op de eerder door mij getekende petitie wil ik u laten weten als stadjer en 
buurtbewoner tegen de komst van het geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen in voorgestelde vorm te 
zijn. Voornaamste redenen: 

- De direct omwonenden hebben zich de afgelopen jaren zeer verheugd op het verdwijnen van 
de weg. De jarenlange overlast die met de bouwwerkzaamheden aan de ring Zuid gepaard 
gingen en gaan, namen zij daarom voor lief. En dan ineens worden zij verrast door dit 
voorstel. Ik betuig mijn solidariteit met mijn buurtgenoten die er dagelijks met grote tegenzin 
tegen aan zullen moeten kijken.  

- De buurt heeft geen behoefte aan een herinnering aan een bouwwerk waar stank, fijnstof en 
geluidsoverlast mee gepaard gingen. 



- Het ter zijde schuiven van de maar liefst 1700 keer ondertekende petitie met het argument 
dat niet duidelijk is of het hier om buurtbewoners gaat, is een schoffering van de 
initiatiefnemer. Kunt u laten zien of de positieve reacties die u ontvangt wél van 
omwonenden afkomstig zijn? Het gesprek op straat, in de supermarkt en bij activiteiten in 
het Poortershoes over deze plannen is overwegend negatief en heel soms neutraal van toon.  

- Bovendien: zelfs al zijn de ondertekenaars geen buurtbewoners, dan hebben zij nog altijd 
recht van spreken. Het gaat hier tenslotte niet om een kleinschalige buurtvoorziening, maar 
om een ‘landmark’ op een hoger schaalniveau. 

- Tot slot vraagt ook de onduidelijkheid omtrent het eerder door u gevoerde 
participatieproces om een zorgvuldiger proces. Dat begint met het openbaar maken van de 
verslaglegging van dat proces.   

 
Met vriendelijke groet, 
 
  

 
Verzonden: donderdag 4 april 2024 13:45 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Pijlers en peilers 
 
Beste burgemeester en wethouders van de Gemeente Groningen, 
 
 
Je hebt pijlers en peilers. Pijlers zorgen voor draagvlak en peilers meten draagvlak. 
 
Ik ben een van de 1700 ondertekenaars van een petitie van peilers over kunst in het Zuiderplantsoen.  
Ik heb aangegeven de uitvoering van het project Geheugenpaviljoen een slecht voornemen te vinden.  
Veel te groot, geen behoefte aan, blij dat de ringweg weg is, gebrek aan overleg en draagvlak.  
 
Ik begrijp reacties van uitvoerder Kunstpunt Groningen en de reactie van het College van B&W op 
vragen van de raadsfracties van de PVDA en de Stadspartij 100% voor Groningen  
dat het project ‘breed’ gedragen wordt en dat er ‘veel’ positieve reacties zijn. 
Alleen zie ik daar geen onderbouwing van die mij kan overtuigen.  
Ik zou dat graag in concrete documenten lijsten, overzichten en kopieën zien waaruit ik op kan 
maken wat die draagkracht nu inhoudt en hoe het proces exact gegaan is.   
Natuurlijk ben ik daarbij zeer benieuwd welke en hoeveel direct aanwonenden, buurtbewoners en 
bewoners van omliggende wijken precies zijn gevraagd naar hun visie en hoe zij hebben gereageerd. 
 
Opmerkelijk vind ik het volgende: ik las van de week over een statusverandering van het 
Geheugenbalkon, de tijdelijke uitkijktoren aan de Hereweg.  
De toren als ‘uitkijkpunt dat een unieke blik biedt op de bouw van het verdiepte deel van de weg’ 
(Bron: website Ringweg Zuid) heeft blijkens de ontwerpers nu de status van permanent gekregen.  
‘De toren is inmiddels permanent geworden lees ik’ (Bron: 
https://architectenweb.nl/nieuws/artikel.aspx?id=51916). 
 
Begrijp ik het goed dat er nu twee forse bouwwerken in een plantsoen met de afmeting van een 
bescheiden park komen?  
Dat is veel en veel te veel. 
 
Het is denk ik eenvoudig om tot een breed omarmd en gedragen vulling van het Zuiderplantsoen te 
komen.  

https://architectenweb.nl/nieuws/artikel.aspx?id=51916


Daar is maar één ding voor nodig: de huidige plannen van tafel en opnieuw beginnen met een plan 
waarbij direct aanwonenden  
en omwonenden uit de omliggende wijken nadrukkelijk worden betrokken en wel in aantallen die 
ertoe doen. 
 
 
Vriendelijke groeten, 
 
 
 

 
Verzonden: donderdag 4 april 2024 13:18 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: petitie 'Geheugenpaviljoen niet doen!' 
 

Geachte College, 
 
Met grote verbijstering heb ik kennis genomen van het arrogante gemak waarmee u de 
nagenoeg 1700 keer ondertekende petitie 'Geheugenpaviljoen niet doen!'  naast u neerlegt.  
 
U lijkt de mening van één inwoner van de wijk Oosterpoort, die zitting had in de 
kunstcommissie, en de mening van de twee wijkbewoners van het Buurtoverleg Oosterpoort 
belangrijker te vinden dan de opvatting van de bijna 1700 ondertekenaars. 
Ook de suggestie dat het voorgestelde 'kunstwerk' wel een prima herinnering moet zijn 
omdat "één van de twee ontwerpers van Studio L.A. Groningen goed kent" omdat ze aan de 
Academie Minerva heeft gestudeerd, is van een kinderachtig allooi een College onwaardig. 
 
Ik verzoek u de petitie 'Geheugenpaviljoen niet doen!' serieus te nemen. 
 
Bij deze laat ik, als een van de ondertekenaars, u ten overvloede weten dat ik het met alle 
andere ondertekenaars eens ben dat u met afzien van de plannen zoals die nu voorliggen 
met betrekking tot het 'Geheugenpaviljoen': het is een wanstaltig gedrocht en als inwoners 
überhaupt al prijsstellen op een monument ter herinnering aan een lelijke ringweg, dan 
zeker niet in deze vorm van een restant daarvan. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 

 
Verzonden: donderdag 4 april 2024 10:03 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Ik ben tegen Geheugenpaviljoen 
 

Aan alle raadsfracties van B&W, 

Bij deze laat ik weten dat ik tegen het Geheugenpaviljoen ben. 



Het Geheugenpaviljoen vertegenwoordigt voor mij een herinnering aan vuil, stank en lawaai 

en milieuvervuiling. En dat zal helemaal zo zijn voor de buurtbewoners die hier op uit kijken. 

Als “kunstwerk” is dit Groningen onwaardig. 

Met vriendelijke groet, 

 

 
Verzonden: donderdag 4 april 2024 08:47 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen 
 
Beste raadsfractie en B@W,  
 
Tot mijn spijt krijg ik bericht dat het geheugenpaviljoen er hoogstwaarschijnlijk zal komen. Wat een 
verlies voor de bewoners in de omgeving van dit kolossale bouwwerk. Hen is jaren vanuit de plannen 
verteld dat ze bij het plantsoen komen te wonen. Wat denk je dan als buurtbewoner, ik krijg zicht op 
bomen en groen. Het geheugenpaviljoen zal niet het hele jaar door groen zijn. De buurtbewoners 
blijven zicht houden op beton. Ik wil u dan ook vragen om in plaats van zo'n kolossaal bouwwerk een 
mooi subtiel kunstwerk neer te zetten, omringd door waterpartij, bomen, gras, speeltoestellen, maar 
laat bewoners alstublieft niet herinneren aan een ringweg die hen al jaren een doorn in het oog was. 
Ik hoop van harte dat u voor de buurtbewoners het park en groen vooropstelt. Ik ben een stadjer, 
geboren en getogen die vorig jaar verhuisd is naar Beilen, maar heb Groningen nog steeds in mijn 
hart.  
 
Met vriendelijke groet, 
 

-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: woensdag 3 april 2024 20:48 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: geheugenpaviljoen 
 
L.s., 
 
Een paar weken geleden heb ik een petitie ingediend voor "geheugenpaviljoen niet doen!”. In de 
beginjaren 90 heb ik aan de Meeuwerderbaan gewoond. Ik keek altijd tegen het beton aan. Mijn 
kamer was donker door (de pilaren van) de snelweg. Maar voor de bewoners aan de 
Meeuwerderbaan was er hoop want de snelweg zou ondergronds komen te liggen en daarvoor in de 
plaats zou een groen park komen. Geen schaduw meer van de pilaren en de snelweg maar een groen 
en licht uitzicht. Het park zou voor de bewoners van de Meeuwerderbaan de jaren van bouwellende 
voor de deur, goedmaken. 
 
Wat schetst mijn verbazing dat een aantal pilaren blijven staan! Onder het mom van “kunst" wordt 
voor een gemakkelijke manier gekozen, namelijk pilaren laten staan en niet afbreken. Een stad heeft 
(door opwarming van de aarde) tegenwoordig bomen nodig voor verkoeling.  Op de plek van de 
pilaren kunnen geen bomen komen. Bomen en struiken komen in de schaduw van de pilaren te staan 
waardoor ze minder kunnen groeien. Laat het park volgens het originele plan doorgaan en hang 
desnoods als kunst oude foto’s van de pilaren of de snelweg op, maar laat het groen zegevieren! 
 
Dank. 



 
Met vriendelijke groet, 
 
Oud-bewoonster van de Meeuwerderbaan 
 

 
Verzonden: woensdag 3 april 2024 20:35 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Stop beton kolos 
 
 
 
Onderwerp: Stop beton kolos 
Groningen, 03-04-2024 
 
Geacht college, 
  
Tot mijn stomme verbazing krijg ik te horen dat het indienen van 1700 petities tegen het geplande 
geheugenpaviljoen in het Zuiderplantsoen geen enkel gehoor heeft gekregen en dat hier niets mee 
wordt gedaan.  
M.i. is er geen referendum of iets dergelijks geweest betreffende eventuele invulling van het 
Zuiderplantsoen. 
Wel hebben alle aangrenzende bewoners en in de omgeving veel overlast ervaren van de realisatie 
van de aanleg van de wegen en tunnel. Een en ander hebben we als bewoners in de omgeving 
kunnen accepteren zonder te klagen omdat er iets moois voor terug zou komen. Het 
geheugenplantsoen valt daar zeker niet onder! Er is ons groen beloofd! Ik ervaar het als afspraken 
die er niet nagekomen worden.  
Graag ontvang ik meer transparantie, eventueel een lijst van alle kunstminnende palviljoen- 
aanhangers. Zijn dat er ook 1700? 
Wil de gemeente geen tweedracht zaaien in de Oosterpoortwijk en omgeving lijkt mij een 
transparantere manier van communiceren en een referendum over een eventuele invulling een mooi 
alternatief om verder tweespalt in de wijk en omgeving te voorkomen.  
Persoonlijk vind ik een wisselende tentoonstelling van plaatselijke kunstenaars een mooi alternatief 
om met plezier straks door het groen te wandelen. Deze wisseling nodigt dan ook meer uit om dit 
deel van de stad aantrekkelijk te maken.  
Kortom geen betonkolos laten staan! 
Graag ontvang ik persoonlijke reactie en geen standaardbrief. 
Met vriendelijke groet, 
  
 

 
Verzonden: woensdag 3 april 2024 18:41 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen 
 
Aan B&W Groningen en de gemeenteraad, 
 

Ik ben tegen het Geheugenpaviljoen. De petitie om dit wanstaltige gedrocht tegen te houden 

heb ik ondertekend. Dat was niet 'even makkelijk' maar weldoordacht. 



De mensen die aan de ring wonen hebben daar vooral een heel erg negatief beeld van en 
ikzelf ook, dus is het wel zo aardig om dit vooral niet in herinnering te houden. 

Beter is ook om de opdracht te gunnen aan regionale kunstenaars.  

 

Zet groen gewoon op de grond in plaats van in een blok beton. Dat is vragen om 
moeilijkheden met onderhoud. Niet duurzaam ook. 

 

Kortom, een onzalig idee! Voer dit alsjeblieft niet uit. 

 

Hartelijke groet,  

 

 


